
“Wanneer men spreekt over “geloof en gelovig zijn” denken velen aan een 
christelijke kerk, zij het Rooms Katholiek of Protestants. De Heilige Schrift echter 
spreekt niet over en verwijst ook niet naar welke kerk ook. Als de Bijbel het heeft 
over “geloof en geloven”, wil God de aandacht vragen voor wat Hij de mens 
aanbiedt, voor wat de condities zijn voor een diepgaand en heilzaam leven.
De geschiedenis bewijst overvloedig dat welke kerk ook, slechts een verzameling 
is van individuen die een theorie aanvaard hebben, eigen aan de kerk waarvan zij 
lid zijn. Velen van hen zijn zich zelfs niet bewust van de betekenis van wat ze 
geloven. Vaak is men zelfs niet trouw aan de leer van de kerk waartoe men 
behoort.
De bron van geloof- en levenskracht wordt niet gevonden in een mens, wie of wat 
hij ook mag zijn of van zichzelf beweert te zijn. Jezus zegt dat de geloofsbron 
alleen gevonden wordt in elk woord dat van God uitgaat. (Matteüs 4:4;  Psalm 119:105;  
Spreuken 6:21,22,23)

Het is dan ook noodzakelijk de woorden van God (de goddelijke geloofsregels) te 
leren kennen en ze in alle eenvoud gelovig te aanvaarden, er niets aan toe te 
voegen en er niets van af te doen. (zie:Openbaring 22:18-19; Spreuken 30:5-6;  Deuteronomium 
12:32; Deuteronomium 4:2;  Matteüs 5:17-19) 

Om die reden vraagt Jezus elk woord van God te aanvaarden, te beleven en 
anderen erin te onderwijzen.
Wanneer iemand slechts een stukje van het geheel aanbiedt en met de rest geen 
rekening houdt, legt deze persoon een vernietigende basis in wat hij brengt. Dan 
zal de levenskracht van dat Bijbelgedeelte zijn waarde verliezen. Dan zal de 
herscheppende energie van de ware christelijke leer, de dynamische kracht van 
het leven, slechts gebrekkig of helemaal niet ervaren worden. Het is terecht dat 
Paulus bevestigt:
        Heel de Schrift is door God ingegeven en is nuttig om daarmee te 

onderwijzen, te weerleggen, te verbeteren en op te voeden in de 
rechtvaardigheid, opdat de mens die God toebehoort, volmaakt zou zijn, 
tot elk goed werk volkomen toegerust.   2 Timoteüs 3:16-17, H. St.

Voor alle veiligheid is het aanbevolen om de raadgeving van Paulus te volgen, 
zoals beschreven in Hebreeën 12:2:
     Laat ons oog daarbij alleen gericht zijn op Jezus, de leidsman en 

voleinder van het geloof. 

Voor alle veiligheid, laten we, elke (kerkelijke) geloofsregel 
toetsen aan Gods geschreven woord opdat onze 
geloofslevensweg veilig gebouwd zal zijn op de veilige 
zekerheid van Gods’ onveranderlijk Woord.”
L.Pollin 
•

Dat doet je leven

Geloof
Er is geen gebrek aan geloof. Alle mensen - op enkele na die hun “geloof” 

verloren hebben - voelen zich sterk in hun geloof. Zelfs Boudewijn de Groot 
zong erover in “ik geloof”: “Want je kunt niet zeker weten en alles gaat voorbij, 

maar ik geloof, ik geloof, ik geloof, ik geloof, ik geloof in jou en mij.”
Dat is natuurlijk een begin, als je gelooft dat een relatie - tussen jou en mij - 

kan werken… anders kan je er beter niet aan beginnen. Maar houdt het daar bij 
op? Mensen geloven in zichzelf, in hun eigen kunnen, in hun vermogen om 

alles zelf op te lossen, in hun financiële middelen, in hun medewerkers, in hun 
politieke vertegenwoordigers, in hun sociale status… Maar hoe vaak wordt 

men in dit geloof teruggefloten? 
Nee, er is geen gebrek aan geloof. Maar geeft het ook antwoorden op de 

levensvragen? Wanneer men op het sterfbed zijn laatste gedachten heeft, zal het 
geloof die rust brengen om vredig afscheid te nemen van dit aardse bestaan, in 
de zekerheid dat zijn leven in de hand is van de Eeuwige? Of zal men gekweld 
worden door de gedachte “Wat heb ik eigenlijk op aarde gedaan? Wat was de 

bedoeling van dit alles? En… Was het maar dat? 
Ik heb die vragen ook gesteld, de mensen geobserveerd, de natuur bestudeerd en 
vond daar niet de antwoorden. Mijn jeugd was gekenmerkt door onrust en ik 
voelde me heen en weer geslingerd tussen geloof en ongeloof. Ik wilde geloven, 

maar wat was het waard om vast te houden? Ik had mensen gezien die stierven. 
Daar lagen ze - een onbezield lichaam - nog even en ze zouden naar stof en as 

terugkeren. Waar kwamen ze vandaan? Waarom waren ze hier? Waarheen 
gaan ze, nu ze zijn gestorven?

Het maakte me niet uit wat de waarheid was, maar ik moest en zou ze vinden. 
Was het toeval op toeval zoals de evolutie-theorie ons leert, of was er een hogere 

macht aan het werk? Ik ontdekte dat de Bijbel antwoorden geeft, geschreven 
door mensen, door God geïnspireerd. 



Ik zal er zijn
Ik zal er zijn, als je huilt;
Ik zal er zijn, als je mij nodig hebt;
Ik zal er zijn, als je valt; Ik zal er altijd zijn. 
Er strekt zich een weg uit
en hij leidt naar het land waar je zo naar verlangt.
Kijk niet om, wees niet bang, want Ik, Ik zal er zijn.
Als je je ellendig voelt en de moed wilt opgeven,
val dan in vertrouwen op je knieën,
dan is er een kracht, die met niets is te vergelijken,
want Ik, Ik zal er zijn.
Ik zal er zijn, je kan het echt geloven,
Ik zal er zijn, als de duivel je aanvalt.
In beproevingen en verzoekingen zal Ik er zijn,
dwars door het donker heen.
Roep mij slechts aan.
Ik zal er zijn gedurende elke hartslag
en ademhaling die Ik je geef.
En als je je zorgen maakt
en niet meer verder kan,
kijk dan slechts omhoog,
want Ik zal er zijn!

   Geloof is…   God nemen op zijn woord	 	 	 	 	  
Het is voor veel mensen moeilijk om God te nemen op zijn woord. Veel mensen hun 
geest is bestormd met zoveel verwarrende gedachten, dat zij nog nauwelijks een 
eigen geloof kunnen vormen. Wat biedt God als middel tot genezing? 
De vraag waarom er zoveel verschillende christelijke kerken en waarom er zoveel 
tegenspraak is tussen al die groepen, is iets wat me zo dikwijls is gesteld. Jaren 
geleden bezorgde het me kopbrekers en veroorzaakte het opstandigheid. Waarom 
hebben godsdiensten zoveel aanleiding gegeven tot oorlogen? Wat een verschil met 
het optreden van Jezus die zei dat als je een klap krijgt op je ene wang, je de andere 
ook moet aanbieden.  
Het naleven van Jezus’ principes is geen kleinigheid en snel worden compromissen 
gemaakt. Ja, als je de Bijbel leest, zijn er een aantal dingen die je niet goed uitkomen 
en waar je liefst een bocht omheen maakt. Je zoekt verontschuldiging en je sluit aan 
bij die groep die het beste verklaart waarom dit niet van toepassing is. In al die 
compromissen vinden we het ontstaan van al die verschillende groepen die 90 % van 
de waarheid nemen, maar 2, 5, 10 of meer % in twijfel trekken, of onderwijzen als 
achterhaald of veranderd.
Gods Kerk heeft zich door de eeuwen heen gehandhaafd. Het is een "klein kuddeke" 
(Lucas 12:32), Neen, het zijn geen honderden miljoenen mensen, zelfs al goochelen 
wij graag met cijfers over christenen in de wereld. God is Zijn belofte altijd trouw 
gebleven, dat "de poorten van het dodenrijk zijn kerk niet zullen overweldigen". 
(Matteüs 16:18)
Heb je er bij stilgestaan dat veel christenen Gods waarheden prijsgeven ten gunste 
van eenheid en traditie? In plaats van God op zijn woord te nemen, krijg je langzaam 
maar zeker de afbrokkeling van essentiële punten die Gods volk zo onderscheiden. 
Als je aan mensen vraagt of Gods wet nog bindend is, krijg je meestal bevestiging. 
Alleen is die wet gewijzigd door mensen... En welke wet moet je dan houden?
Doorheen deze serie loodsen we de lezer doorheen de Bijbel en het christelijke 
geloof. Het heeft zoveel te bieden… Het oorspronkelijke plan. Hemelse liefde. 
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